

Classification:  G 2 G

Decision No. (31) of 2022
on Submitting Misleading Documents or Statements
via Ras Al Khaimah Business Platform

Based on Law No. 4/ 2016 Regarding Restructuring and Reorganizing the Department of Economic Development, Law No. 7/ 2016 concerning the Commercial Control and Protection of Economic Establishments, the Executive Council Resolution No. 4/2018 amending the violations' schedule annexed to Law No. 7/2016 mentioned above; and, with a view to promoting governance in the Department of Economic Development (DED) and as per the powers of the Director General and the requirements of the public interest, we promulgate the following:

A) Shall be fined ten thousand dirhams (AED 10,000) whoever submits to the DED any incorrect data, invalid documents, documents with misleading data, or documents that are not certified or issued duly.

In the case of a repeat offence, the fine shall be doubled to twenty thousand dirhams (AED 20,000) pursuant to Law No. 7/ 2016 concerning the Commercial Control and Protection of Economic Establishments in the Emirate of Ras Al Khaimah.

B) Altered data and documents improperly submitted include, but are not limited to:

- Civil Defense certificate
- Clearance certificate from landlord.
- Approval certificates from other authorities according to the activity
- Security clearance certificate
- Authorizations to access the Ras Al Khaimah Business Platform.

C) This decision shall come into force on 31/5/2022 and shall be circulated to customers and transaction clearing offices.

قرار رقم (31) لسنة 2022
بشأن تقديم مستندات أو بيانات مضللة في منصة
أعمال رأس الخيمة

بناء على القانون رقم 4 لسنة 2016 بشأن إعادة هيكلة وتنظيم دائرة التنمية الاقتصادية. وقانون الرقابة والحماية التجارية على المنشآت الاقتصادية رقم 7 لسنة 2016 وجدول المخالفات الملحق به المعدل بموجب قرار المجلس التنفيذي رقم 4 لسنة 2018. وبهدف تعزيز الحوكمة في دائرة التنمية الاقتصادية. ووفقاً لصلاحيات المدير العام ومقتضيات المصلحة العامة تقرر ما يلي:

البند الأول: يعاقب كل من قام بتقديم بيانات غير صحيحة للدائرة أو مستندات غير سليمة أو تحتوي على بيانات مضللة أو غير معتمدة أو غير متفقة مع الأصول الواجب توافرها في المستندات بغرامة وقدرها عشرة آلاف (10000) درهم وفي حالة التكرار تضاعف الغرامة لمبلغ عشرين ألف درهم وذلك بموجب القانون رقم 7 لسنة 2016 بشأن الرقابة والحماية التجارية على المنشآت الاقتصادية في إمارة رأس الخيمة.

البند الثاني: تتضمن البيانات والمستندات التي يتم تقديمها بشكل غير سليم والتغيير فيها على سبيل المثال لا الحصر:

- شهادة الدفاع المدني
- شهادة براءة ذمة مالك العقار
- شهادات الموافقات الخارجية حسب النشاط
- شهادة الموافقة الأمنية
- تفويضات الدخول على منصة أعمال رأس الخيمة

البند الثالث: يُعمل بهذا القرار من تاريخ 31/05/2022 ويعمم على المتعاملين ومكاتب تخليص المعاملات.

د. عبد الرحمن الشايب النقبى

المدير العام
Dr. Abdulrahman Al Shayeb Al Naqbi
Director General



Copy to:
- Chairman Office
- Departments of RAK DED

نسخة إلى:
✓ مكتب الرئيس
✓ إدارات الدائرة